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A z Egyesület választmánya június 20-án Dr. C S O N T O S G Y U L A alelnök vezetésé
vel ülést tartott. Megnyitójában üdvözölte többek között Dr. S Ü T T Ö L Á S Z L Ó M É M -
osztályvezetőt, H E R C Z E G H M I K L Ó S - t , a MEDOSZ erdészeti szakosztályvezetőjét. 
Megemlékezett Dr. H O L D A M P F G Y U L A elhunytáról, k iemelve hosszú évtizedeken 
át kifejtett egyesületi-közéleti munkásságát. A z országos választmány egyperces 
néma felállással adózott emlékének. Dr. CSONTOS G Y U L A a továbbiakban az 
M S Z M P K B március 15—i határozata alapján elemezte erdőgazdálkodásunk jelen
legi helyzetét és a feladatokat, ezzel vitaalapot adva az ülés első napirendi pontjá
hoz, az 1979. évi egyesületi munka főbb irányelveinek meghatározásához. 

A megnyitó után K I R Á L Y P Á L főtitkár ismertette a helyi csoportok javaslatait az 
1979. évi egyesületi munka főbb irányelveire. Ezen javaslatokat írásban is előter
jesztve vitára bocsátotta. A kialakult vita után az országos választmány az 1979. évi 
egyesületi munka főbb irányelveit a következőkben határozta meg: 

1. A z erdőgazdálkodás távlati komplex fejlesztésével kapcsolatos határozatok is
mertetése. 

2. A V I . ötéves terv társadalmi előkészítése. 
3. A z erdőgazdálkodó szektorok integrációjának társadalmi segítése. 

A vitában részt vettek: Dr. C S O N T O S G Y U L A , Dr. V Á R A D I G É Z A , G Á S P Á R H A N 
TOS G É Z A . C S Ö T Ö N Y I JÓZSEF, Dr. S Ü T T Ö L Á S Z L Ó . T Ó T H I S T V Á N , F E K E T E 
G Y U L A , Dr. P A N K O T A I G Á B O R , Dr. CSŐRE P Á L , B A L Á Z S I S T V Á N . 

A második napirendi pont kapcsán K I R Á L Y P Á L főtitkár előterjesztésében az 
országos választmány megvitatta „a M E D O S Z elnöksége és az OEE elnöksége, vala
mint a M E D O S Z megyei , i l le tve vállalat i és az OEE területi szerveinek együttműkö
déséről" szóló megállapodás egyesületi tervezetét. A tervezet feletti vi ta után Dr. 
CSONTOS G Y U L A összefoglalójában megállapította, hogy a megállapodási tervezet 
az országos választmány teljes egyetértésével találkozik. Ennek alapján az Egyesület 
vezetése felveszi a kapcsolatot a MEDOSZ vezetésével. A vitában többek között részt 
vett H E R C Z E G H M I K L Ó S is. Végül C S A N Á D I B É L A , a M E F A G igazgatója tájékoz
tatta a választmányt a közgyűlés és a hozzá kapcsolódó V I I . Fagazdasági Műszaki 
Nap előkészítő munkájáról. 

A gazdaságtani szakosztály ülésén T U R K O V I C S JÓZSEF MNB-osztá lyvezető elő
adásában elemezte a fagazdasági vállalatok fejlesztési hitelfelvételi munkáját. Ismer
tette, hogy országosan a nagy arányú fejlődés, hi telfelvétel az új gazdasági mechaniz
mussal együtt megindult, ugyanakkor az erdőgazdaságok csak a negyedik ötéves terv 
második felében és az V . ötéves terv alatt jelentkeztek jelentős hiteligényekkel. Ez a 
lépéshátrány nagy fejlesztési lehetőségek elvesztését jelentette. A mostani nagyará
nyú hiteligény — ami azonban még mindig alacsony más ágazatokhoz képest — na
gyon kedvezőtlen helyzetben jelentkezett. Elmondta, hogy az ágazat beruházásai sok
szor rosszul sikerültek (Mohács, Vásárosnamény, Zalahaláp). Véleménye szerint a 
fagazdasági vállalatok kereskedelmi politikája nagyon gyenge. A kedvezőtlen helyzet 
a tapasztalatok ellenére további beruházásokra ösztönözte a vállalatokat. Hangsú
lyozta, hogy megalapozatlan hitelkérelmekkel a vállalatok alapvetően nem a ban-

' kot vezetik félre, hanem saját, magukat. A z előadást élénk, néhol szenvedélyes hoz
zászólások követték. 

• 



Az Egyesület elnöksége Dr. C S O N T O S G Y U L A alelnök vezetésével 20-án ülést 
tartott. A z ülés első napirendi pontjaként titkos szavazással döntött az 1978. év i B E 
DÖ A L B E R T - d í j odaítéléséről. A z 1978. évi Bedő-díjasok: G E R D E I JÓZSEF erdész, 
B O T O S G É Z A erdőmérnök, B A K K A Y L Á S Z L Ó erdőmérnök. 

A következőkben K I R Á L Y P Á L főtitkár előterjesztésében az elnökség egyhangú
lag megerősítette az újonnan létrehívott fatechnológiai szakosztály elnökét B E D Ö 
T I B O R E R F A T E R V - i g a z g a t ó , titkárát D Á M O S I Z O L T Á N főosztályvezető személyé
ben. 

• 
Az „erdők a közjóért" szakosztály az Országos Környeze t - és Természetvédelmi 

Hivatal székházában tartott ülésén M É S Z Ö L Y G Y Ö Z Ö szakosztályvezető bevezető
jében emlékeztetett a múlt évben a természetvédelem egyesületi feladatairól kiadott 
körlevélben foglaltakra, i l letőleg annak gyakorlattá tételét sürgette. A szakosztály
ülés alkalmat adott arra, hogy Dr. T Ő K É S O T T Ó , a Hivata l elnökhelyettese ismerte
tést adjon az új szervezetű O K T H tevékenységéről , a hosszú távú környezetvédelmi 
koncepcióról. Rámutatott a szakosztály és a Hivata l együttműködésének fontosságá
ra. Kiemel t e a tájvédelmi körzetek jelentőségét, amelyek a közjóléti és a természet
véde lmi rendeltetésnek bázisai. S N A G Y L Á S Z L Ó , az O K T H új szervezetét és a ter
mészetvédelem alá helyezés fejlődését ismertette. Elmondta, hogy a védet t erdők 
természetvédelmi célú üzemtervezésére most dolgoznak ki tervezetet. A Hivata l ter
mészetvédelmi propagandamunkájára példaképpen említet te a „Tájak, korok, mú
zeumok" kiadványt, a természetvédelmi és madártani ifjúsági táborokat. B Í R Ó 
L Á S Z L Ó a Hivata l hatósági tevékenységéről beszélt és rámutatott arra, hogy a szer
vezet decentralizáltsága miatt tisztázatlanok az illetékességi területek. Dr. T A R J Á N 
L Á S Z L Ó N É a somogyi, G Á L I M R É N É a Békés megyei természetvédelmi feladatok 
során felmerülő problémákról és a védett erdős területek közjóléti hasznosításának 
tapasztalatairól adott tájékoztatást. A z ülés résztvevői az ismertetők, hozzászólások 
között négy természetvédelmi témájú színes f i lmet láthattak. 

• 

Az erdőrendezési szakosztály G Á S P Á R H A N T O S G É Z A szakosztályvezető elnök
letével a Somogyi E F A G területén tartotta ülését „ A z üzemtervek alkalmazásának 
tapasztalatai a gazdálkodók szemszögéből" témakörben. A témavezető T A K Á C S 
L Á S Z L Ó , a Somogyi E F A G igazgatója volt . 

• 

Az oktatási bizottság a felkért szakosztályok és bizottságok képviselőinek közre
működésével kibővítet t ülést tartott. Elsőként T Ó T H I S T V Á N , az OB vezetője ismer
tette egyesületünk elnökének a M É M államtitkárához intézett átiratát, amely — az 
O B vezetőinek javaslatára — az elsődleges faipari szakközépiskola létesítésének, az 
erdészeti szakközépiskolai oktatás tervezett kiterjesztésének, az ágazat egyéb szak
oktatási kérdéseinek állami irányításával foglalkozott . A vi ta után munkabizottságok 
alakultak: a gyakorlati oktatás helyzetének, színvonalának, feltételrendszerének vizs
gálatára és ennek alapján a szükséges javaslatok kidolgozására (a munkabizottság 
vezető je DR. C S E S Z N Á K E L E M É R egyetemi docens, dékánhelyettes, az O B tag ja ) ; az 
erdészeti és elsődleges faipari munkakörök FEOR-rendszerhez igazodó vizsgálata a 
szükség szerinti kiegészítésre, módosítási javaslat kidolgozása (a munkabizottság v e 
zetője S I M O N L Á S Z L Ó , a F A G O K oktatási vezetője, az OB titkára). A munkabizott
ságok munkája szükség szerint folyamatos, az összefoglaló zárójelentés a végzet t 
munkáról 1978 I V . negyedévében várható. 

• 
A kereskedelmi szakosztály az É R D É R T csoporttal közösen vitatta meg ülésén 

DR. SPEER N O R B E R T előadásában a piacszervezés szerepét az erdőgazdaságban és 
az elsődleges faiparban. A z előadó részletesen kitért azokra a problémákra és szem
pontokra, me lyekre a piactervezés során f igye lemmel kell lenni. Egyben kihang
súlyozta azoknak az ismereteknek a fontosságát, amelyek nélkül nem várható ezen a 
területen eredményes tevékenység. 



Az erdei vasutak szakosztálya ülésén B A J C S Y E N D R E ÁEV-vona l főnök ismertette 
az Á l l a m i Erdei Vasutak gördülőanyagának tmk_ és főjavítási szabályzat-tervezetét, 
majd a személyszállító kocsik műszaki feliratainak egységesítését. A szakosztály a 
„Kocsiszabályzat"-ról készített tervezetét végrehajtási javaslattal az OEE elnökségén 
keresztül eljuttatta az illetékes állami szervekhez. A következőkben T Ó T H G Y U L A 
szakosztályvezető ismertette K A N G O aggregátor beszerzésének szükségességét a pá
lyafenntartási munkák gépesítése céljából, az üzembiztos, balesetmentes üzemeltetés 
érdekében, mive l a munkaerőhiány miatt az erdei vasutaknál elnéptelenedik a pá
lyafenntartási szakszolgálat. 

• 
Az erdővédelmi szakosztály, a M A E Növényvéde lmi Társaságának Vegyszeres 

Gyomirtási szakosztálya, a Nyugat-magyarországi Fagazdasági Kombinát , a Vas m e 
gyei Növényvéde lmi és Agrokémia i Ál lomás , a Zala megyei Növényvéde lmi és A g r o 
kémiai Ál lomás „ A z erdőterületek Vas és Zala megye területén gyomirtó szerekkel 
történő gyomirtása, felújítása" témakörben bemutatóval egybekötött tapasztalatcse
rét rendezett. A megnyitó előadást Dr. S C H M I D T E R N Ő állami-díjas vezérigazgató 
tartotta, majd Dr. K Á D Á R A U R É L ( M É M Növényvéde lmi Főosztály) „Erdőterületek 
gyomirtási helyzete, fejlesztési iránya". című előadása következett a plenáris ülésen. 
A gyakorlati bemutatók során Acsád, Csepreg térségében K Á L D I J Á N O S (Erdei
fenyő, lucfenyő szelekciós felújítása gyomirtó szerrel), Tömörőd térségében T A K Á C S 
I S T V Á N (Erdeifenyő gyomirtása), Sorokpolány—Jeli térségében S Z Á S Z Á R P Á D ( T e 
lepítésre kerülő területek cserjeirtása és vegyszeres gyomirtás), Zalaegerszeg kör
nyékén S Á R K Á N Y L Á S Z L Ó (Gyomirtás glyphosate hatóanyagú szerekkel a tűlevelű 
erdősítésekben), V A R G A S Z A B O L C S (Vegyszeres gyomirtás lombos fafajokban) tar
tott előadást. * 

Egyesületünk az M T E S Z társegyesületeivel,, valamint a Szovjet Tudomány és K u l 
túra Házával közös rendezésben hallgatta meg J. N . SZOBOLJEV, a Távo l -Ke le t 
Orosz S Z S Z K Tervhivata l Központi Gazdasági Kutató Intézetének csoportvezetője 
„ A Bajkál—Amuri Vasútvonal területének hosszú távú gazdasági fejlesztése" c. e lő
adását. 

A helyi csoportok életéből 

A balassagyarmati csoport az ötödéves 
erdőmérnökhallgatók tanulmányúton levő 
csoportját fogadta. A téma a Börzsöny 
hegység bükkgazdálikodásának bemutatá
sa és a fűrészipari rekonstrukció volt . A 
Csóványos közelében az ún. Hárskaszálón 
elhangzott üdvözlések és szakmai ismer
tetés után a résztvevők több elegyet len 
és elegyes bükköst jártak be, a felújító-
vágások különböző fokozatait, i l letőleg 
1—15 é v e végvágot t bükkös területek 
csemetéseit, fiatalosait, nevelővágásait 
tanulmányozták. A hallgatók láthatták a 
királyréti üdülő- és kirándulóközpont l é 
tesítményeit és végül a verőcemaros— 
paphegyi fűrészipari rekonstrukció mun
kálataival ismerkedtek. A tanulmány
utat az EFE részéről Dr. M A R O S V Ö L G Y I 
B É L A vezette, T Ö T H Á G O S T O N , P R Ó -
K A Y G Y U L A , S Z A B Ó FERENC, M U S -
N A Y K Á R O L Y és K O R B O N S K I K A Z I -
M I E R Z pedig szakmai tájékoztatást adott. 

* 
Az egri csoport megrendezte a hagyo

mányossá vált nyugdíjias találkozót. A 

résztvevők (135-en) megtekintették a fe l 
németi fűrészüzem rekonstrukciós mun
káit, majd a felsőtárfcányi erdészet terü
letén folyó munkákkal ismerkedtek. A 
résztvevők elismeréssel szóltak a látot
takról ós jóleső órzéspknek adtak hangot, 
hogy a régi kollégákkal és ismerősökkel 
évenként ilyen formában találkozhatnak. 

* 
A kecskeméti Csoport a Bugac nagy

községi Hazafias Népfronttal közös szer
vezésben a környezetvédelem általános 
kérdéseinek témakörében klubnapot ren
dezett. Ezen G Ö B Ö L Ő S A N T A L a ter
mészetes környezet és a társadalom v i 
szonyáról, az ökológiai szemlélet jelentő
ségéről környezetünk megítélésében, majd 
a kemizációval kapcsolatos környezetvé
delmi problémákról tartott előadást, 

A csoport 10 tagból ál ló N D K - b e l i er
dészküldöttséget látott vendégül. Bemu
tatták a vendégeknek a Kiskunsági N e m 
zeti Park körzetébe tartozó ősborokást, a 
bugaci erdészet fafeldolgozó üzemét, 
majd a tőserdei természetvédelmi terü
letet. A szakmai bemutatók kalauzai és 
tájékoztatói L E M M E R JÓZSEFNÉ, H O R 
V Á T H T I B O R és V R I B I N S Z K I I S T V Á N 
voltak. 



\ 

A csoport 42 tagja az I B U S Z közremű
ködésével ötnapos tanulmányúton vett 
részt Szlovákiában és Dél-Lengyelország
ban. * 

A keszthelyi csoport a pápai csoporttal 
közös rendezésben szakmaii bemutatót és 
tapasztalatcserét szervezett. A z általános, 
de időszerű szakmai kérdések ismerteté
se és megbeszélése után a vegyszeres nö
vényvédelem erdészeti tapasztalatairól 
szóló előadás hangzott el, majd Döbrente 
községhez tartozó üdülőterület bejárása 
után környezetvédelmi ismertetőt tartot
tak. A tájékoztatókat H E G Y I A N D R Á S , 
K R A H U L C S Á N J Á N O S és G O S Z T O L A 
M I H Á L Y tartotta. 

• 
A pécsi csoport T Ö T H A L A D Á R - n a k , a 

helyi csoport titkárának vitaindító e lő 
adása keretében vitatta meg és állította 
össze javaslatát az új vadászati törvény 
alaptételeire. 

• 
A pilisi csoport élménybeszámolót 

hallgatott meg a kanadai erdőgazdálko
dásról és az erdészeti gépgyártásról, szí
nes diafelvételek kíséretében K E L E C S É -
N Y I L Á S Z L Ö előadásában. 

A csoport fahasználati munkabizottsá
gának ülésén Dr. M A D A S L Á S Z L Ó igaz
gató az I . negyedév fahasználati munká
jának elemzése után, meghatározva a 
következő időszak feladatait, rámutatott 
a szakmai fejlődés, önképzés fontosságá
ra, ami nélkül nem lehet lépést tartani 
a rohamosan fej lődő élettel. M e g kell ta
nulni a fahasználatban is a teljes fo lya
matban való tervezést és végrehajtást, 
mert aki csak munkafázisokban gondol
kodik és tervez, rendkívül rossz ered
ménnyel zár. 

A csoport egész napos tanulmányúton 
látta vendégül az V . éves erdőmérnök
hallgatókat. A lepencei fafeldolgozó üzem 
mellett bemutatták a megvalósítás útján 
levő alsórakodót, a pilisszentlászlói út
építést, a pilisi tölgygazdálkodást, ismer
tették a fahasználatok esztétikai szem
pontjait. Üt jük során ízelítőt kaptak az 
üdülőerdő-gazdálkodásról, a tájvédelem
ről, majd a mogyoróhegyi erdei kirán
dulóközpont bemutatásával és a Sibrik 
dombi ásatások megtekintésével ért v é 
get a bemutató. A tanulmányút szakmai 
vezetését D A L A L Á S Z L Ó látta el. * 

A soproni csoport a F A T E soproni cso
portjával közösen, a Tanulmányi Ál l ami 
Erdőgazdaság Fertő-tavi házában kihe
lyezett vezetőségi ülést tartott. A z ülés a 
feladatok ismertetésével és közös felada
tok megbeszélésével foglalkozott. 

A csoport a Zalai E F A G területére ta
nulmányutat szervezett. A részt v e v ő 
szakemberek megismerkedtek a zalabak-
sai hosszúfás fakitermeléssel, az erdei
fenyő-állományok nevelésével, valamint 
a bajcsai nagyüzemi csemetekerttel. A 
tanulmányút vezetője Dr. P Á L L M I K 
LÓS, i l letőleg K O V Á C S J E N Ő volt. 

* 
A sárospataki csoport az M T E S Z Sátor

aljaújhelyi Intéző Bizottsága felkérésére 
B Á Z megye városai V I . ötéves tervének 
társadalmi kidolgozása keretében javas
latot készített Sátoraljaújhely és Sáros
patak város erdészeti, környezetvédelmi, 
tájrendezési feladataira és javaslatában 
tárgyalta az iparfejlesztést is (fafeldolgo
zás). * 

A szegedi csoport az EFE-re e lőfe lvé
telit nyert és Szegeden katonai szolgála
tot teljesítő hallgató jelöltek számára 
szervezett rendezvényén B A R T U C Z 
E M I L , V I D A L Á S Z L Ö , F R Ö L I C H A N D 
R Á S , Dr. S Z E N D R E I I S T V Á N , Dr. K E -
R É N Y I E R V I N tájékoztatta a megjelent 
fiatalokat részben az erdőgazdálkodás 
problémáiról, részben a szakoktatás né
hány kérdéséről, a társadalmi egyesület 
munkájáról. Ezt követően a szakmunkás
tanulókkal közös sportrendezvényen ve t 
tek részt (labdajáték, sportlövészet). 

A csoport az M T E S Z Csongrád megyei 
szervezetével megbeszélést tartott Csong
rád megye erdei pihenőhelyeinek k i je lö
lésével és a V I . ötéves tervben történő 
kivitelezésével kapcsolatban. A megbe
szélésen az M T E S Z környezetvédelmi b i 
zottságát Dr. B E R E N C S I G Y Ö R G Y , 
S Z É P F A L U S I JÓZSEF, Z S Í R O S IST_ 
V Á N N É , T Ö R Ő JÖZSEF, helyi csopor
tunkat V I D A L Á S Z L Ö , T Ö L G Y E S I A L 
BERT, K I S S G Y U L A képviselte. M e g 
hívottként részt vett M Ö R I T Z M I K L Ó S , 
a megyei tanács mezőgazdasági és é le l 
mezésügyi osztálya képviseletében. 

* 
A székesfehérvári csoport a Veszprémi 

Akadémiai Bizottság Erdészeti Alb izo t t 
sága kihelyezett ülésén Dr. M A G Y A R 
J Á N O S megnyitója után ÉDES I S T V Á N 
főmérnök, csoporttitkár tartott előadást a 
Velencei- tó zöldövezetének fejlesztéséről. 
A z előadás után a résztvevők megtekin
tették a pákozdi és a sukorói kopáron 
végzett fásítási munkát, majd Agárd 
üdülőtelep belterületi fásítását. A látot
takról elismeréssel nyilatkoztak. 

• 
A szolnoki csoport szakmai bemutató

val egybekötött előadást szervezett a m i -
kebudai csemetekertben. K U R D I I S T 
V Á N „Csemetekertek tervezése, a meg
nevelt csemeték leltározása, önköltség-
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számítása" címmel tartott előadása után 
megtekintették a N E P A G legnagyobb f e 
n y ő , és nyártermesztésre szakosított cse
metekertjét, majd a kísérleti jel leggel , de 
más üzemi méretben bevezetett gyomir
tás módszereit. 

- * 
A tatabányai csoport szakmai bemuta

tót rendezett a székesfehérvári csoport 
részére a tatabányai erdészet területére', 
valamint a siikárosi fűrészüzembe. 

A csoport a végzős erdőmérnök-hallga
tóknak „ A cser termesztése és fahaszná-
lata, valamint feldolgozása" témakörben 
tanulmányutat szervezett a császári e r 
dészet területére és a sikárosi fűrész
üzembe. Bemutatásra került egy cser v é g 
állomány természetes úton történő fe l 
újítása; cser véghasználat, végvágás 
után; hosszúfás szállítás M A Z + H l A B 
szálítószerelvénnyel és Z E T O R — C H R I S -
T A L traktorral; M O R B A K 12-es aprító
géppel történő aprítéktermelés; a fűrész
üzem teljes termelési folyamata. 

• 
A szakmai továbbképzés keretében a 

helyi csoportoknál a következő előadá
sokat tartották. 

Budapesten B A B O S L Ö R Á N T N É „ R i t 
ka gombák, érdekes gombatermő helyek", 
Dr. K O N E C S N I I S T V Á N „Görög eredetű 
gombanevek és szakkifejezések". 

É R D É R T D E S S E W F F Y I M R E „ A fű
részipar helyzete és fejlesztésének lehe
tőségei", 

Budapest és Székesfehérvár R Á C Z A N 
T A L „ A vadállomány-szabályozás idősze
rű kérdései", 

Farkasgyepűn V I L C S E K J Á N O S „Tus-
kózás nélküli erdőfelújítások technoló
giája, gépei", 

Miskolcon M É S Z Ö L Y G Y Ö Z Ö „ A z er 
dő környezetvédelmi jelentősége", 

Pápán M E N D L I K G É Z A „ A bük
kösök véghasználati célátmérőjének nö
velése az E R T I bükktermesztési model l 
jének segítségével", 

Nyíregyházán Dr. K Á L D Y JÖZSEF „ A z 
anyagmozgatás gépesítésének aktuális 
kérdései", 

Sopronban D A L A L Á S Z L Ó „Erdész
turista szemmel Erdélyben és az A l p o k 
ban", 

Szegeden Dr. K I S S R E Z S Ő „Ujabb fa
termési táblák és fatermesztési modellek 
használatának alapelvei, valamint az el
készített nyár- és tölgytáblázatok, graf i
konok ismertetése", 

Székesfehérvárott Dr. M A R O S V Ö L G Y I 
B É L A „Aprí téktermelés műszaki-tech
nológiai kérdései és lehetőségei Magyar 
országon", 

Zalaegerszegen Dr. S Z Á S Z T I B O R 
„ R ö v i d és középtávú fahasználati terve
zés racionalizálása" címmel. 

• 
Kinevezés 

A Minisztertanács R A K O N C Z A Y Z O L 
T Á N T — Egyesületünk elnökségi tagját 
— az Országos Környeze t - és Természet
védelmi Hivatal általános elnökhelyette
sévé kinevezte. 

Nyugdíjazás 
Dr. K A S S A I JENŐ, az E R T I tudomá

nyos főmunkatársa, Egyesületünk régi, 
önzetlen aktivistája nyugalomba vonult. 
Részére eredményes munkája elismeré
seként a Népköztársaság Elnöki Tanácsa 
a Munka Érdemrend bronz fokozata ki
tüntetést adományozta. 

Halálozás , 
Életének 76. évében elhunyt O R T H 

P Á L ny. erdőmérnök. Őszinte részvét 
mellett temették el Keszthelyen. 

P Á S Z T O R L A J O S erdőmérnök türe
lemmel viselt, hosszú betegség után, é le 
tének 59. évében Sopronban elhunyt. A z 
elhunytat a Tanulmányi Á l l . Erdőgazda
ság saját halottjának tekintette. Egyesü
letünk soproni helyi csoportjának lelkes 
aktivistája, gazdasági felelőse volt . 

I V A N C S I C S I M R E kerületvezető er
dész 52 éves korában Bőnyrétalapon e l 
hunyt. 

Kitüntetés 
A mezőgazdasági és élelmezésügyi mi

niszter a pedagógusnap alkalmából a 
gyakorlati oktatás érdekében végzett ki
váló munkájáért a Zalai Erdő- és Fafel
dolgozó Gazdaságnak a N A G Y V Á T H Y 
J Á N O S Emlékérmet adományozta. 

Ü j tagfelvétel 
S I N K Ó O T T Ó erdésztechnikus Farmos; 

F I T T L E R N É K I S S A N N A erdőmérnök, 
Magyaróvár ; N A G Y DÉNES erdőmér
nök, Győr ; O R O S Z I Z O L T Á N erdész-
technikus, Jánossomorja; S A H U E Z A A R -
M A N D Ő erdőmérnök, Győr ; V I L M Á N Y I 
M Á R T O N szakmunkás, Hajdúböször
mény; R A D Á C S I J Á N O S mezőgazdasági 
technikus, Hajdúhadháza; R U Z S I C S K A 
K Á R O L Y számítógép-programozó, Bu
dapest; B O R S O D I JÓZSEF erdőmérnök, 
Bükkszentkereszt; H O R V Á T H T I B O R 
gépészmérnök, Győr ; ÉLES C S A B A er-
dőmérnök, Bánhalma; P I R O S K A B É L A 
erdőmérnök, Hódmezővásárhely; SZŰCS 
Z O L T Á N gépész, műszaki vezető, Pécs; 
B A S C H T A Á D Á M erdésztechnikus, V i l 
lánykövesd; F E K E T E M I K L Ő S erdőmér
nök, Sásd. 



DR. HOLDAMPF GYULA 
1895-1978 

Váratlanul hagyott itt bennünket. 
1895. november 19-én Süttőn született. 
1915-ben jelesen érettségizett, az érett
ségit követően azonnal be kellett vonul
nia katonának. Az első világháború 
több frontját is megjárta, és mint kato
na iratkozott be a Selmecbányái Bánya-
Kohó- Erdőmérnöki Főiskolára. Csak 
1918. nyarán kapott első ízben tanulmá
nyi szabadságot, s ekkor hallgatta le a 
katonahallgatók számára rendszeresített 
szemeszterekből az első kettőt. Részt vett 
a Főiskola Selmecbányáról Budapestre, 
majd Sopronba költöztetésében. 1919-
ben már a Sopronba költözött Főiskolán 
folytatta tanulmányait és 1920. novem
berében — indexében túlnyomó rés>zben 
jeles osztályzattal — záradékolt. 

Akkor került ki a gyakorlati életbe, 
amikor a háborút követően az ország 
erdőterülete jelentősen lecsökkent. A Fa-
értékesítő Hivatalnál vállalt állást, de ott 
csak hónapokat töltött, mivel közelebbi 
kapcsolatba akart kerülni az erdővel. 
Erre a bajnai Metternich uradalomban 
nyílt először lehetősége. Két év múlva a 
Zemplén megyei Baskón helyezkedett el, 
majd a boldogkőváraljai Zichy-féle ura
dalom erdögondnokságának irányítását 
vette át. Bár az erdőgondnokságot köz
megelégedésre vezette, nem volt mara
dása, amikor Bajnán megüresedett az er
dőmesteri állás. Bajnai volt főnökének a 
betegágyán kinyilvánított kívánságára és 
javaslatára 1931. július 1-vel kinevezték 
a Bajnai uradalom erdőmesterévé. A fel
szabadulás után az erdők állami tulaj
donba vételekor is a helyén maradt, 
mint az erdőgondnokság vezetője, s 1946-
ban állami erdőtanácsossá, majd 1948. 
január 1-től állami főerdőtanácsossá ne
vezték ki. Bajnán helyesen egyeztette az 
erdészeti és vadászati érdekeket. Kitűnő 
állapotban levő erdőket hagyott maga 
után. A gyarmatpusztai történelmi va
daskertet mintaszerűen üzemeltette. Baj
nai tevékenységét követően 70 éves ko
rában bekövetkezett nyugdíjazásáig az 
Országos Erdészeti Főigazgatóságon tel
jesített szolgálatot. Hosszú évekig a Fej

lesztési Osztály vezetője volt, és része 
volt több ekkor kiadott országos erdő
gazdálkodási utasítás megírásában, szer
kesztésében. 

Jó ítélőképességgel párosult emlékező
tehetsége, szakmai tájékozottsága ritka
ságszámba ment. Szakértövé képezte ma
gát mind a nagyvad-, mind az apróvad
gazdálkodásban. 

Főként a Bajnán szerzett tapasztala
tainak tudományos feldolgozásával már 
nyugdíjas korában ért el tudományos 
minősítést, kandidátusi fokozatot. Ezeket 
az ismereteket hasznosította, bővítette 
tovább az aktív szolgálatból történt ki
válása után egészen haláláig az Erdésze
ti Tudományos Intézetben. Számos új 
felismeréssel gazdagította a vadkárelhá
rítási kutatást, az erdő- és vadgazdálko
dás összehangolását. 

Egyesületünknek mindig lelkes, köz
tiszteletben tartott tagja volt, több szak
osztályunk munkájában vett részben ve
zetőjeként is részt. 

Áprily Ernő 
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